
Aan het College van Burgemeester en Wethouders van de  
gemeente Rijswijk, Postbus 5305 2280 HH Rijswijk  

Betreft: Vaccinatiegraad 
Datum: 14 maart 2024 
 

Geacht college, 

Deze week berichtten meerdere nieuwsmedia dat de vaccinatiegraad onder baby’s, kinderen en 
jongvolwassenen in Den Haag de afgelopen paar jaar sterk is gedaald.12 In Rijswijk is de vaccinatiegraad 
van infectieziekten zoals de mazelen dit jaar ook onder een kritische ondergrens gezakt.3 Tien jaar 
geleden lagen de cijfers voor de combinatieprik BMR boven de 90%; inmiddels is dat gezakt naar 80-
85%. 
Opvallend aan deze trend is dat terughoudendheid om kinderen te laten vaccineren niet alleen sterker is 
geworden in wijken waar deze altijd al aanwezig was. Ook in gebieden waar de vaccinatiebereidheid 
hoog was, daalt deze nu.  

Deze ontwikkelingen zijn alarmerend. Wanneer een kritische ondergrens is bereikt (voor mazelen ligt die 
op 95% gevaccineerden) ontstaat er een groot risico op een uitbraak. Ook voor mensen die wél 
gevaccineerd zijn, is dit gevaarlijk. Er zullen altijd mensen met een kwetsbare gezondheid zijn die 
ondanks ingrepen ziek kunnen worden. 

Deze ziektes zijn bijna volledig te voorkomen. Door vaccinatie kan er veel leed bespaard worden. 
Zeker in een dichtbevolkt gebied als Haaglanden, waar uitbraken in potentie veel slachtoffers kunnen 
veroorzaken, is het van groot belang om de groepsimmuniteit voor bepaalde infectieziektes hoog te 
houden. 

De gemeente Den Haag geeft aan met extra acties te komen om de vaccinatiegraad omhoog te brengen. 
Zo komen er meer goed toegankelijke vaccinatielocaties in de wijken, waar mensen laagdrempelig 
terecht kunnen. Ook wordt er gebruikgemaakt van contacten in de stad die mensen kunnen bereiken 
die nog twijfelen over vaccinaties. 

 

 

 

 

 

 
1 https://nos.nl/artikel/2512681-vaccinatiegraad-onder-kinderen-in-den-haag-nog-nooit-zo-gevaarlijk-laag 
2 https://www.ad.nl/rijswijk/vaccinatiegraad-tegen-mazelen-in-rijswijk-daalt-tot-onder-kritische-grens~addaf676/  
3 https://www.ad.nl/rijswijk/vaccinatiegraad-tegen-mazelen-in-rijswijk-daalt-tot-onder-kritische-grens~addaf676/  
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Daarom heeft GroenLinks Rijswijk nu de volgende vragen: 

1. Is het college bekend met de meest recente cijfers omtrent de vaccinatiegraad van verschillende 
infectieziektes?  

2. Heeft het college zicht op hoe hoog de vaccinatiegraad in Rijswijk per wijk is? 
3. Wat zijn, volgens het college, de mogelijke oorzaken van deze dalende trend? 
4. Is het college het met ons eens dat deze cijfers zo spoedig mogelijk hoger moeten worden, om 

zo het grote risico op uitbraken te beperken? 
5. In hoeverre is het college bereid om op korte termijn over dit probleem in overleg te treden met 

de GGD en de gemeenten binnen de gemeenschappelijke regeling? 
6. Kunnen wij ook acties vanuit de gemeente zelf verwachten, zoals communicatiecampagnes voor 

meer bewustwording of het faciliteren van meer (laagdrempelige) vaccinatielocaties?  
7. Is het mogelijk om hiervoor aansluiting te zoeken bij Den Haag en andere regiogemeenten? 

 
 

Namens de fractie van GroenLinks, 
Maarten van ‘t Eind 


